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MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 20 

ZÁPIS 

ZASTUPITELSTVO MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 20 

jednání č. ZMC/12 

konané dne 11.09.2024 

 

Přítomni: Mgr. Beránek Josef, MVDr. Bonková Klára (pozdní příchod 17:10 hod., dřívější 

odchod 18:25 hod.), Ciboch Pavel, Češpivo Jakub, DiS., Češpivová Daria, PhDr. Foglarová 

Zuzana, Hájková Jana, BBA, Ing. Herian Milan, Ing. Janáčková Alexandra, Ing. Jukl Jindřich, 

Bc. Kočí Jaroslav, Mgr. Lodrová Kateřina, Mgr. Měšťan Petr, Moravcová Markulinec 

Hana, Mucha Zbyněk, Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, Stára Richard, Mgr. Stýblo Ladislav, 

Bc. Šebek Jiří (dřívější odchod 18:39 hod.), Mgr. Štěpánková Hana (pozdní příchod 17:31 

hod.), Mgr. Štrobová Alena, prof. ak.mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D., Ing. Wágner Pavel 

(dřívější odchod 20:40 hod.), Ing. Žídek Ondřej 

 

Omluveni: Mgr. Beneda Jiří 

 

Přítomni za ÚMČ Praha 20: 

JUDr. Lukšová Frantová Barbora, tajemnice 

vedoucí odborů (Ing. Vavruška Zdeněk, Ing. Hejkrlík Milan (také za odbor dopravy), Bc. 

Šimáček Vojtěch, Ing. Měšťan Richard), za odbor ekonomický Nováková Kateřina, za odbor 

školství, kultury a volnočasových aktivit Víchová Helena, za odbor sociálních věcí a 

zdravotnictví Mgr. Konejlová Štěpánka, za odbor životního prostředí Mgr. Stejskalová Lenka, 

za odbor informatiky Krušina David, za odbor kanceláře úřadu Prchalová Miluše a Jandová 

Andrea 

Starosta Mgr. Petr Měšťan přivítal všechny přítomné na dvanáctém zasedání Zastupitelstva MČ 

Praha 20, které zahájil v 17:07 hodin ve Chvalské stodole. Starosta upozornil, že z jednání je 

pořizován audiovizuální záznam. Konstatoval, že zastupitelstvo bylo svoláno řádně ve smyslu 

zákona č.  131/2000 Sb. o hl. m. Praze. Informace o konání zasedání byla zveřejněna obvyklým 

způsobem a včas. Podle prezenční listiny bylo přítomno 22 zvolených členů zastupitelstva. 

Zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. Omluven je Jiří Beneda. Klára Bonková a Hana 

Štěpánková přijdou na zasedání později.  K minulému zápisu nebyly žádné připomínky, zápis 

z minulého jednání byl ověřen Materiály obdrželi zastupitelé v elektronické podobě. 

Zapisovatelkou je Andrea Jandová. Starosta určil za ověřovatele zápisu 2 členy zastupitelstva 

– Kateřinu Lodrovou a Petra Růžičku Navrhovaní souhlasili. Návrhový výbor je přítomen k 

plnění své funkce. 

 

Na úvod starosta informoval: 

- o samovolném zřícení sádrokartonového podhledu, ke kterému došlu dne 27.6.2024 v ZŠ 

Stoliňská. Znovu všem poděkoval za příkladné zvládnutí situace, díky níž nedošlo k žádnému 



 

Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 

osobních údajů v souladu s Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679 

(GDPR) a další platnou právní úpravou. 

 

2 

 

vážnému zranění. Firma Metrostav provedla sanaci celého třetího nadzemního podlaží ZŠ. 

Oprava byla dokončena v posledním srpnovém týdnu, vyjma zasažené třídy, která v těchto 

dnech již bude také dokončena a otevřena. 

 

- o prohlédnutí a posouzení stavebně technického stavu všech školských budov na území 

Horních Počernic statikem s ohledem na stáří a zejména u budov, ve kterých jsou instalovány 

sádrokartonové podhledy. Výsledkem provedených kontrol je, že žádná z uvedených budov se 

nenachází v takovém stavu, který by bránil k zahájení školního roku. Stavebně technické 

kontroly budou nadále probíhat také u budov v majetku městské části.  

 

V 17:10 hod přišla na zasedání MVDr. Klára Bonková. 

 

- o návštěvě předsedy senátu RNDr. Miloše Vystrčila, který dne 3.9. navštívil ZŠ Stoliňská, 

osobně poděkoval za výborné zvládnutí situace, která nastala na konci školního roku při havárii 

sádrokartonového podhledu. Pan předseda se setkal se zástupci samosprávy MČ Praha 20, s 

pedagogickými i nepedagogickými zaměstnanci školy, navštívil opravené prostory a pozdravil 

prvňáčky. Základní škole udělil Stříbrnou medaili předsedy Senátu. Za návštěvu panu 

předsedovi děkujeme. 

 
- o organizačních změnách na úřadě, které přijala Rada na svém jednání koncem června, které 

spočívají v rozdělení dvou stávajících odborů, a to Odboru sociálních věci a školství (OSVŠ) a 

Odboru životního prostředí a dopravy (OŽPD). OSVŠ byl rozdělen na Odbor školství, kultury 

a volnočasových aktivit (OŠKVA) a Odbor sociálních věcí a zdravotnictví (OSVZ).  OŽPD na 

Odbor životního prostředí (OŽP) a Odbor dopravy (OD). Současně došlo ke zrušení několika 

dalších pracovních pozic a vytvoření nových. Účinnost této organizační změny byla stanovena 

od 1,9,2024. Z naší strany se jedná o pokračování záměru zefektivnit činnost ÚMČ a posunout 

jeho fungování dalším směrem a na další oblasti, aby odpovídalo aktuálním potřebám jak ze 

strany občanů, tak ze strany zvyšujících se požadavků na výkon státní správy i samosprávy v 

důsledku legislativních změn. Za sebe starosta řekl, že bude dále pokračovat v usilování o 

změny, které zlepší fungování úřadu naší MČ. 

 

- o dokončené rekonstrukci nádražní budovy 

 

- o zahájení rekonstrukce komunikace Chvalkovická, a to v úseku od ul. Ratibořická po ul. 

Jeřickou od pondělí 16.9.2024 po dobu nejméně 50 dní. Ulice Chvalkovická bude plně 

uzavřena. Omluvil se za omezení a požádal o respektování provizorního dopravního značení a 

úpravách trasy autobusových linek č. 204, 223 a 224. 

Ve výše uvedeném termínu budou zhotovitelem stavby společností M-SILNICE a.s. vybourány 

stávající povrchy, konstrukce a obrubníky. Nově bude proveden povrch vozovky z asfaltového 

betonu. Odvodnění vozovky bude zachováno stávající do uličních vpustí, které budou výškově 

upraveny. Chodník bude z litého asfaltu se sklonem odvodnění směrem od plotů do travnatého 

pásu. V okolí stávajících stromů, které se nacházejí na východní straně ulice v úseku mezi 

Ratibořickou a Trní bude postupováno opatrně, aby nedošlo k jejich poškození. V rámci 

souvislé údržby komunikace dojde také k umístění nových přechodů pro chodce. Aktuální 

informace je možno sledovat na webových stránkách www.pocernice.cz. 
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Chápeme, že toto období pro vás nebude jednoduché a situace vám způsobí nepohodlí, ale 

naším cílem je zlepšit kvalitu zdejších komunikací a zajistit tak bezpečnější a pohodlnější 

cestování pro všechny.  
 
- o probíhající výstavbě tělocvičny Jívanská, která probíhá dle harmonogramu s termínem 

předání řádně dokončeného díla dne 15.10.2024. Současně je zajišťován nezbytný sportovní a 

technický mobiliář, který nebyl součástí smlouvy o dílo. 

 

- o vypsání výběrového řízení na dodavatele stavby „Rekonstrukce dětského hřiště Běluňská“, 

které schválila RMČ Praha 20 na svém jednání dne 3.9.2024. Předpokládaný termín dokončení 

do konce roku 2024, předpokládaná cena investice je 6,6 mil. Kč 

- o výstavbě nového železničního podjezdu v Bystré, který v budoucnu výrazně zlepší dopravní 

situaci v této části města, se potýká s neočekávanými komplikacemi. Původně optimistické 

odhady byly postupně posouvány dál do budoucnosti, což vyvolává otázky o konečném termínu 

dokončení a dopadu na místní obyvatele. 

Proč se stavba zpožďuje? 

Hlavními příčinami zpoždění jsou problémy s pozemky a složitý proces získávání potřebných 

povolení. 

• Spory o pozemky:  

Jedním z nejzásadnějších problémů se ukázaly být spory o pozemky, přes které měla stavba 

vést. Někteří vlastníci pozemků nesouhlasili s podmínkami odkupu nebo s průběhem stavby. 

Tyto spory výrazně zdržely zahájení stavebních prací a vedly k nutnosti upravit původní 

projektovou dokumentaci i celý harmonogram stavby. 

• Složitý proces povolování:  

Získání všech potřebných stavebních povolení se ukázalo být mnohem náročnější, než se 

původně předpokládalo. Bylo nutné vyhotovit podrobnou projektovou dokumentaci, která 

musela splňovat přísná legislativní požadavky. Dále bylo potřeba získat souhlas řady dotčených 

orgánů. Změny v projektové dokumentaci, způsobené například výše zmíněnými spory o 

pozemky, vedly k nutnosti opakovat některá povolovací řízení. Také odvolání společnosti 

Airmedia proti stavebnímu povolení výrazně zkomplikovalo a prodloužilo již tak náročný 

proces povolování. 

Pro realizaci tohoto projektu byl zvolen takzvaný design-and-build přístup. To znamená, že 

jedna společnost zodpovídá jak za projektování, tak za samotnou realizaci stavby. Tento přístup 

má řadu výhod, jako je například zkrácení doby realizace a lepší koordinace mezi projektovou 

a realizační fází. Na druhé straně však nese s sebou i určitá rizika. V případě projektu podjezdu 

v Bystré se ukázalo, že časté změny v projektové dokumentaci, způsobené především problémy 

s pozemky, tento přístup zkomplikovaly. 

Přes všechny problémy se podařilo dosáhnout i některých pozitivních výsledků. Například byla 

úspěšně realizována přeložka inženýrských sítí a byla vybudována část nového mostu. Dále se 

podařilo dohodnout se se Správou železnic na využití plánovaných výluk pro práce na podjezdu. 

Co se týče budoucího výhledu, tak aktuální odhady hovoří o dokončení stavby v průběhu roku 

2025. Nicméně tento termín je stále nejistý a může se ještě změnit v závislosti na dalším vývoji 

situace. 

Stavba podjezdu v Bystré, realizovaná společností Subterra, a.s., na zakázku Technické správy 

komunikací hl. m. Prahy, a.s., se potýká s řadou komplikací. Přesto se všechny zúčastněné 
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strany usilovně snaží překonat vzniklé překážky a dokončit náročný projekt v co nejkratším 

čase. I když budoucnost stavby není zcela jistá, je zřejmé, že úspěch závisí na vzájemné 

spolupráci investora, projektanta a zhotovitele. 

 

- o plánované rekonstrukci chodníku ul. Běluňská v úseku Chodovická – Komárovská v 

listopadu 2024 

 

- o probíhajících dílčích opravách komunikací na celém území Horních Počernic v termínu jaro 

2024 - podzim 2024 

 
1. Schválení programu 

Návrh programu zasedání byl schválen Radou dne 3.9.2024. 

Starosta předložil návrh programu a požádal přítomné zastupitele o další návrhy k doplnění 

nebo změnu programu a otevřel rozpravu. 

Diskuse: J. Hájková tlumočila prosbu občanů J. Švejdy a V. Hoška a navrhla zařadit do 

programu „Návrh místní úpravy provozu v ul. Slatiňanská“ a zařadit ho jako bod 1.01.  

Jedná se ji o kontrolu přijatého usnesení ZMČ Praha 20 ze dne 12.6.2024 a informování občanů. 

 

Starosta vyhlásil 5ti minutovou přestávku na formulování bodu. 

Přestávka 17:22 – 17:27 hod. 

Po ukončení přestávky přečetl předseda návrhového výboru P. Wágner naformulovaný bod 

k zařazení do programu. „Kontrola usnesení z 11.zasedání ZMČ Praha 20 č. 

ZMC/11/3/0033/24 - Návrh místní úpravy provozu v ul. Slatiňanská“ 

 

Technická poznámka: R. Stára, J. Šebek 

 

Diskuse: J. Hájková přečetla znění úkolu z přijatého usnesení a vysvětlila důvod návrhu na 

zařazení bodu do programu. 

R. Stára 

Další návrhy nebyly předloženy. 

 

V 17:31 hod přišla na zasedání Mgr. Hana Štěpánková. 

Starosta nechal hlasovat o doplnění bodu 1.01 „Kontrola usnesení z 11.zasedání ZMČ Praha 

20 č. ZMC/11/3/0033/24 - Návrh místní úpravy provozu v ul. Slatiňanská“: 

   Mgr. Beneda Jiří SPP Omluven 

 Mgr. Beránek Josef SPP Pro 

 MVDr. Bonková Klára Šance p. P. Proti 

 Ciboch Pavel ODS, TOP09 a NK Zdržel se 

 Češpivo Jakub, Dis. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Češpivová Daria HOP, PRO a NEZ Pro 

 PhDr. Foglarová Zuzana ODS, TOP09 a NK Zdržel se 

 Hájková Jana, BBA Místní pro HP Pro 

 Ing. Herian Milan SPP Pro 

 Ing. Janáčková Alexandra Šance p. P. Zdržel se 

 Ing. Jukl Jindřich ODS, TOP09 a NK Proti 

 Bc. Kočí Jaroslav Šance p. P. Proti 

 Mgr. Lodrová Kateřina ODS, TOP09 a NK Proti 
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 Markulinec Moravcová Hana Šance p. P. Proti 

 Mucha Zbyněk  HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, DiS. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Stára Richard  ODS, TOP09 a NK Proti 

 Mgr. Stýblo Ladislav Počernice JINAK Zdržel se 

 Bc. Šebek Jiří HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štěpánková Hana HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štrobová Alena HOP, PRO a NEZ Pro 

 prof. ak. mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D Počernice JINAK Zdržel se 

 Ing. Wágner Pavel Šance p. P. Zdržel se 

 Ing. Žídek Ondřej ODS, TOP09 a NK Zdržel se 

 Mgr. Měšťan Petr  ODS, TOP09 a NK Zdržel se 

___________________________________________________________________________ 

Pro: 10 (40%)  Proti: 6 (24%)  Zdrželo se: 8 (32%)  Nehlasovalo: 0 (0%) 

Návrh nebyl přijat. 

 

Starosta nechal hlasovat o původním předloženém návrhu programu: 

 Mgr. Beneda Jiří SPP Omluven 

 Mgr. Beránek Josef SPP Pro 

 MVDr. Bonková Klára Šance p. P. Pro 

 Ciboch Pavel ODS, TOP09 a NK Pro 

 Češpivo Jakub, Dis. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Češpivová Daria HOP, PRO a NEZ Pro 

 PhDr. Foglarová Zuzana ODS, TOP09 a NK Pro 

 Hájková Jana, BBA Místní pro HP Pro 

 Ing. Herian Milan SPP Pro 

 Ing. Janáčková Alexandra Šance p. P. Pro 

 Ing. Jukl Jindřich ODS, TOP09 a NK Pro 

 Bc. Kočí Jaroslav Šance p. P. Pro 

 Mgr. Lodrová Kateřina ODS, TOP09 a NK Pro 

 Markulinec Moravcová Hana Šance p. P. Pro 

 Mucha Zbyněk  HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, DiS. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Stára Richard  ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Stýblo Ladislav Počernice JINAK Pro 

 Bc. Šebek Jiří HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štěpánková Hana HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štrobová Alena HOP, PRO a NEZ Pro 

 prof. ak. mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D Počernice JINAK Pro 

 Ing. Wágner Pavel Šance p. P. Pro 

 Ing. Žídek Ondřej ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Měšťan Petr  ODS, TOP09 a NK Pro 

___________________________________________________________________________

Pro: 24 (96%)  Proti: 0 (0%)  Zdrželo se: 0 (0%)  Nehlasovalo: 0 (0%) 

 

Pro takto navržený program hlasovalo všech 24 přítomných členů ZMČ Praha 20, nikdo nebyl 

proti a nikdo se nezdržel hlasování. Program zasedání byl schválen. 
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Program jednání: 

Pořadí Věc 
Kód 

kontroly 

Číslo 

materiálu 

 

 

1 

1. Schválení programu 

2. Majetek 

Uzavření nové kupní smlouvy za účelem prodeje obecního 

pozemku parc. č. 3796/5 v k. ú. Horní Počernice, obec Praha 

 

 

2.01 

 

 

BJ/0583/2024 

2 
Záměr bezúplatného nabytí pozemku parc. č 4067/13 a stavby 

komunikace, vše v k. ú. Horní Počernice, obec Praha 
2.02 BJ/0585/2024 

3 
Prodej části obecního pozemku KN parc. č. 3908/3 v k. ú. 

Horní Počernice, obec Praha 
2.03 BJ/0584/2024 

4 

Revokace usnesení Zastupitelstva MČ Prahy 20 č. 

ZMC/10/5/0009/24 ze dne 17.4.2024 a záměr bezúplatného 

nabytí nemovitých věcí a uzavření darovací smlouvy se spol. 

Blooman Development s.r.o. 

2.04 BJ/0586/2024 

 

5 

3. Finance a rozpočet 

Plnění rozpočtu MČ Praha 20 za 1. pololetí 2024 

 

3.01 

 

BJ/0580/2024 

6 
Informace o rozpočtových opatřeních č.22 - č.40 schválené 

Radou městské části Praha 20 v roce 2024 
3.02 BJ/0582/2024 

 

7 

4. Různé 

Informace o jednání ve věci měřícího zařízení 

 

4.01 

 

BJ/0587/2024 

8 Zpráva o činnosti RMČ Praha 20 4.02 BJ/0543/2024 

           5. Dotazy a interpelace členů ZMČ Praha 20 

 

18:00 - 18:30 hodin – Dotazy a interpelace z řad veřejnosti nezastupitelů 

 

 
2. Majetek 

2.01 Uzavření nové kupní smlouvy za účelem prodeje obecního pozemku parc. č. 3796/5 

v k. ú. Horní Počernice, obec Praha 

Materiál předložila Hana Markulinec Moravcová, 1. zástupkyně starosty 

 

Na základě usnesení č. RMC/67/8/0440/24 ze dne 29.8.2024 je ZMČ předkládáno k vyjádření 

uzavření nové kupní smlouvy s XXXX XXX XXXXXXXXX X XXXX XXXXXXXXXXX 

XXXXXXXXX, za účelem prodeje obecního pozemku parc. č. 3796/5 o výměře 48 m2, druh 

pozemku – ostatní plocha, způsob využití – ostatní komunikace, v k. ú. Horní Počernice, z 

důvodu zamítnutí potvrzení správnosti – nesouhlas s návrhem na vklad vlastnického práva do 

KN, které vydal Magistrát hl. města Prahy dne 24.6.2024. 

 

Technická poznámka: M. Herian upozornil na upřesnění křestního jména kupující. H. M. 

Moravcová upřesnila. 

 

Předkladatelka přečetla předložený návrh usnesení a starosta nechal hlasovat: 

   Mgr. Beneda Jiří SPP Omluven 

 Mgr. Beránek Josef SPP Pro 

 MVDr. Bonková Klára Šance p. P. Pro 

 Ciboch Pavel ODS, TOP09 a NK Pro 

 Češpivo Jakub, Dis. HOP, PRO a NEZ Pro 



 

Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 
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(GDPR) a další platnou právní úpravou. 

 

7 

 

 Češpivová Daria HOP, PRO a NEZ Pro 

 PhDr. Foglarová Zuzana ODS, TOP09 a NK Pro 

 Hájková Jana, BBA Místní pro HP Pro 

 Ing. Herian Milan SPP Pro 

 Ing. Janáčková Alexandra Šance p. P. Pro 

 Ing. Jukl Jindřich ODS, TOP09 a NK Pro 

 Bc. Kočí Jaroslav Šance p. P. Pro 

 Mgr. Lodrová Kateřina ODS, TOP09 a NK Pro 

 Markulinec Moravcová Hana Šance p. P. Pro 

 Mucha Zbyněk  HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, DiS. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Stára Richard  ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Stýblo Ladislav Počernice JINAK Pro 

 Bc. Šebek Jiří HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štěpánková Hana HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štrobová Alena HOP, PRO a NEZ Pro 

 prof. ak. mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D Počernice JINAK Pro 

 Ing. Wágner Pavel Šance p. P. Pro 

 Ing. Žídek Ondřej ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Měšťan Petr  ODS, TOP09 a NK Pro 

___________________________________________________________________________

Pro: 24 (96%)  Proti: 0 (0%)  Zdrželo se: 0 (0%)  Nehlasovalo: 0 (0%) 

Usnesení bylo schváleno. 

 

Usnesení číslo: ZMC/12/1/0036/24 

Zastupitelstvo městské části Praha 20 

 

1) schvaluje 

- prodej obecního pozemku parc. č.  3796/5 o výměře 48 m2, druh pozemku – ostatní 

plocha, způsob využití – ostatní komunikace, v k. ú. Horní Počernice, obec Praha, 

předem určenému zájemci XXXX XXXX XXXX XXXXXXXXXX X XXXXX 

XXXX XXXXXXXXXX XXXXXXXX do SJM za částku 4.840 Kč/m2, tj. celkem 

232.320, - Kč, z důvodu nahrazení kupní smlouvy č. S/120/17/0060 ze dne 17.7.2017 

trpící formálními vadami a odlišným režimem spoluvlastnictví nereflektující uzavření 

sňatku mezi kupujícími. 

- uzavření nové kupní smlouvy s XXXX XXXX XXXX XXXXXXXXXX X 

XXXXX XXXX XXXXXXXXXX XXXXXXXX 

2) ukládá 

předložit kupní smlouvu smluvním stranám k podpisu. 

Zodpovídá  

1. RMČ  

Termín: 30.09.2024     

 

 



 

Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 

osobních údajů v souladu s Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679 
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2.02 Záměr bezúplatného nabytí pozemku parc. č 4067/13 a stavby komunikace, vše v k. 

ú. Horní Počernice, obec Praha 

Materiál předložila Hana Markulinec Moravcová, 1. zástupkyně starosty 

 

Na základě jednání se Správou železnic, státní organizací (dárce) je RMČ předkládáno k 

vyjádření bezúplatné nabytí pozemku parc. č. 4067/13, o výměře 1099 m2 v k. ú. Horní 

Počernice a stavby komunikace na pozemku umístěné, formou darovací smlouvy. 

 

Diskuse: J. Šebek, H. M. Moravcová, P. Měšťan, Z. Vavruška (vedoucí OHSaI) 

Po ukončení diskuse přečetla předkladatelka předložený návrh snesení a starosta nechal 

hlasovat: 

   Mgr. Beneda Jiří SPP Omluven 

 Mgr. Beránek Josef SPP Pro 

 MVDr. Bonková Klára Šance p. P. Pro 

 Ciboch Pavel ODS, TOP09 a NK Pro 

 Češpivo Jakub, Dis. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Češpivová Daria HOP, PRO a NEZ Pro 

 PhDr. Foglarová Zuzana ODS, TOP09 a NK Pro 

 Hájková Jana, BBA Místní pro HP Pro 

 Ing. Herian Milan SPP Pro 

 Ing. Janáčková Alexandra Šance p. P. Pro 

 Ing. Jukl Jindřich ODS, TOP09 a NK Pro 

 Bc. Kočí Jaroslav Šance p. P. Pro 

 Mgr. Lodrová Kateřina ODS, TOP09 a NK Pro 

 Markulinec Moravcová Hana Šance p. P. Pro 

 Mucha Zbyněk  HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, DiS. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Stára Richard  ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Stýblo Ladislav Počernice JINAK Pro 

 Bc. Šebek Jiří HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štěpánková Hana HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štrobová Alena HOP, PRO a NEZ Pro 

 prof. ak. mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D Počernice JINAK Pro 

 Ing. Wágner Pavel Šance p. P. Pro 

 Ing. Žídek Ondřej ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Měšťan Petr  ODS, TOP09 a NK Pro 

___________________________________________________________________________

Pro: 24 (96%)  Proti: 0 (0%)  Zdrželo se: 0 (0%)  Nehlasovalo: 0 (0%) 

Usnesení bylo schváleno. 

 

Usnesení číslo: ZMC/12/2/0037/24 

Zastupitelstvo městské části Praha 20 

 

1) schvaluje 

- bezúplatné nabytí pozemku parc. č. 4067/13 o výměře 1099 m2 a stavby komunikace 

(stavební objekt SO 06-30-01 Mstětice – Praha–Horní Počernice) umístěné na pozemku 

parc. č. 4066/1, parc. č. 4066/3 a parc. č. 4067/13 vše v k. ú. Horní Počernice, obec 
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Praha, v celkové hodnotě 6.387.968, - Kč, z vlastnictví Správy železnic, státní 

organizace, formou darovací smlouvy.  

- uzavření darovací smlouvy se Správou železnic, státní organizací. 

2) ukládá 

předložit darovací smlouvu smluvním stranám k podpisu. 

Zodpovídá  

1. RMČ  

Termín: 30.09.2024     

 

 
2.03 Prodej části obecního pozemku KN parc. č. 3908/3 v k. ú. Horní Počernice, obec 

Praha 

Materiál předložila Hana Markulinec Moravcová, 1. zástupkyně starosty 

 

Na základě usnesení č. RMC/67/9/0441/24 ze dne 29.8.2024 je ZMČ předkládán k vyjádření 

prodej pozemku parc. č. 3908/8 o výměře 78 m2, druh pozemku – ostatní plocha, způsob využití 

– jiná plocha, odděleného od obecného pozemku KN parc. č. 3908/3 o výměře 8608 m2, druh 

pozemku – ostatní plocha, způsob využití – ostatní komunikace, na základě GP č. 6159-

112/2024, vše v k. ú. Horní Počernice, obec Praha, za celkovou kupní cenu 390.000, - Kč, tj. 

za cenu 5.000, - Kč/m2. 

 

Diskuse: J. Šebek, H. M. Moravcová, P. Měšťan 

Diskuse se týkala prodejní ceny pozemku. 

J. Šebek předložil protinávrh, a to schválit prodej uvedeného pozemku za cenu cenové mapy, 

tzn. 10.650, - Kč za m2.  

Starosta nechal o protinávrhu J. Šebka hlasovat: 

   Mgr. Beneda Jiří SPP Omluven 

 Mgr. Beránek Josef SPP Zdržel se 

 MVDr. Bonková Klára Šance p. P. Proti 

 Ciboch Pavel ODS, TOP09 a NK Zdržel se 

 Češpivo Jakub, Dis. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Češpivová Daria HOP, PRO a NEZ Pro 

 PhDr. Foglarová Zuzana ODS, TOP09 a NK Zdržel se 

 Hájková Jana, BBA Místní pro HP Pro 

 Ing. Herian Milan SPP Zdržel se 

 Ing. Janáčková Alexandra Šance p. P. Zdržel se 

 Ing. Jukl Jindřich ODS, TOP09 a NK Zdržel se 

 Bc. Kočí Jaroslav Šance p. P. Zdržel se 

 Mgr. Lodrová Kateřina ODS, TOP09 a NK Zdržel se 

 Markulinec Moravcová Hana Šance p. P. Proti 

 Mucha Zbyněk  HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, DiS. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Stára Richard  ODS, TOP09 a NK Proti 

 Mgr. Stýblo Ladislav Počernice JINAK Proti 



 

Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 
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 Bc. Šebek Jiří HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štěpánková Hana HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štrobová Alena HOP, PRO a NEZ Pro 

 prof. ak. mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D Počernice JINAK Zdržel se 

 Ing. Wágner Pavel Šance p. P. Zdržel se 

 Ing. Žídek Ondřej ODS, TOP09 a NK Zdržel se 

 Mgr. Měšťan Petr  ODS, TOP09 a NK Zdržel se 

___________________________________________________________________________ 

Pro: 8 (32%)  Proti: 4 (16%)  Zdrželo se: 12 (48%)  Nehlasovalo: 0 (0%) 

Protinávrh nebyl přijat. 

 

Předkladatelka přečetla předložený návrh usnesení a starosta nechal hlasovat: 

   Mgr. Beneda Jiří SPP Omluven 

 Mgr. Beránek Josef SPP Zdržel se 

 MVDr. Bonková Klára Šance p. P. Pro 

 Ciboch Pavel ODS, TOP09 a NK Pro 

 Češpivo Jakub, Dis. HOP, PRO a NEZ Zdržel se 

 Češpivová Daria HOP, PRO a NEZ Zdržel se 

 PhDr. Foglarová Zuzana ODS, TOP09 a NK Pro 

 Hájková Jana, BBA Místní pro HP Zdržel se 

 Ing. Herian Milan SPP Zdržel se 

 Ing. Janáčková Alexandra Šance p. P. Pro 

 Ing. Jukl Jindřich ODS, TOP09 a NK Pro 

 Bc. Kočí Jaroslav Šance p. P. Pro 

 Mgr. Lodrová Kateřina ODS, TOP09 a NK Pro 

 Markulinec Moravcová Hana Šance p. P. Pro 

 Mucha Zbyněk  HOP, PRO a NEZ Zdržel se 

 Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, DiS. HOP, PRO a NEZ Zdržel se 

 Stára Richard  ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Stýblo Ladislav Počernice JINAK Pro 

 Bc. Šebek Jiří HOP, PRO a NEZ Proti 

 Mgr. Štěpánková Hana HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štrobová Alena HOP, PRO a NEZ Zdržel se 

 prof. ak. mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D Počernice JINAK Pro 

 Ing. Wágner Pavel Šance p. P. Pro 

 Ing. Žídek Ondřej ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Měšťan Petr  ODS, TOP09 a NK Pro 

___________________________________________________________________________ 

Pro: 15 (60%)  Proti: 1 (4%)  Zdrželo se: 8 (32%)  Nehlasovalo: 0 (0%) 

Usnesení bylo schváleno. 

 

Usnesení číslo: ZMC/12/3/0038/24 

Zastupitelstvo městské části Praha 20 

 

1) schvaluje 

- prodej pozemku parc. č. 3908/8 o výměře 78 m2, druh pozemku – ostatní plocha, 

způsob využití – jiná plocha, odděleného od obecního pozemku KN parc. č. 3908/3 o 

výměře 8608 m2, druh pozemku – ostatní plocha, způsob využití – ostatní komunikace, 
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na základě GP č. 6159-112/2024, vše v k. ú. Horní Počernice, obec Praha, XXXX 

XXXXX XXXXXXXXXXX, za celkovou kupní cenu 390.000, - Kč, tj. za cenu 5.000, 

- Kč/m2. 

- uzavření kupní smlouvy s XXXX XXXXX XXXXXXXXXXX. 

2) ukládá 

předložit kupní smlouvu smluvním stranám k podpisu. 

Zodpovídá  

1. RMČ     

Termín: 29.11.2024     

 

 
2.04 Revokace usnesení Zastupitelstva MČ Prahy 20 č. ZMC/10/5/0009/24 ze dne 

17.4.2024 a záměr bezúplatného nabytí nemovitých věcí a uzavření darovací smlouvy se 

spol. Blooman Development s.r.o. 

Materiál předložila Hana Markulinec Moravcová, 1. zástupkyně starosty 

 

Z důvodu zamítnutí potvrzení správnosti – nesouhlas s návrhem na vklad vlastnického práva 

do KN, které vydal Magistrát hl. města Prahy, Odbor evidence majetku, oddělení městských 

částí dne 7.8.2024 pod Č.j.: MHMP 1214857/2024, z důvodu nedostatečné specifikace 

právního jednání v usnesení ZMČze dne 17.4.2024, je ZMČ předkládána k vyjádření revokace 

usnesení č. ZMC/10/5/0009/24 a uzavření darovací smlouvy se společností Blooman 

Development s.r.o. 

 

Do diskuse se nikdo nepřihlásil. 

Předkladatelka přečetla předložený návrh usnesení a starosta nechal hlasovat: 

   Mgr. Beneda Jiří SPP Omluven 

 Mgr. Beránek Josef SPP Pro 

 MVDr. Bonková Klára Šance p. P. Pro 

 Ciboch Pavel ODS, TOP09 a NK Pro 

 Češpivo Jakub, Dis. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Češpivová Daria HOP, PRO a NEZ Pro 

 PhDr. Foglarová Zuzana ODS, TOP09 a NK Pro 

 Hájková Jana, BBA Místní pro HP Pro 

 Ing. Herian Milan SPP Pro 

 Ing. Janáčková Alexandra Šance p. P. Pro 

 Ing. Jukl Jindřich ODS, TOP09 a NK Pro 

 Bc. Kočí Jaroslav Šance p. P. Pro 

 Mgr. Lodrová Kateřina ODS, TOP09 a NK Pro 

 Markulinec Moravcová Hana Šance p. P. Pro 

 Mucha Zbyněk  HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, DiS. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Stára Richard  ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Stýblo Ladislav Počernice JINAK Pro 

 Bc. Šebek Jiří HOP, PRO a NEZ Pro 
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 Mgr. Štěpánková Hana HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štrobová Alena HOP, PRO a NEZ Pro 

 prof. ak. mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D Počernice JINAK Pro 

 Ing. Wágner Pavel Šance p. P. Pro 

 Ing. Žídek Ondřej ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Měšťan Petr  ODS, TOP09 a NK Pro 

___________________________________________________________________________

Pro: 24 (96%)  Proti: 0 (0%)  Zdrželo se: 0 (0%)  Nehlasovalo: 0 (0%) 

Usnesení bylo schváleno. 

 

Usnesení číslo: ZMC/12/4/0039/24 

Zastupitelstvo městské části Praha 20 

 

1) revokuje 

usnesení Zastupitelstva MČ Prahy 20 č. ZMC/10/5/0009/24 ze dne 17.4.2024 v celém 

rozsahu a přijímá nové usnesení následujícího znění: 

2) schvaluje 

- bezúplatné nabytí pozemků KN parc. č.: 

- 4129/146 o výměře 2501 m2, druh pozemku – orná půda,  

- 4129/410 o výměře 825 m2, druh pozemku – ostatní plocha, způsob využití – ostatní 

komunikace, 

- 4129/520 o výměře 21 m2, druh pozemku – zahrada, 

- 4129/521 o výměře 2813 m2, druh pozemku – ostatní plocha, způsob využití – 

ostatní komunikace, 

- 4129/522 o výměře 432 m2, druh pozemku – orná půda, 

- 4129/553 o výměře 303 m2, druh pozemku – ostatní plocha, způsob využití – ostatní 

komunikace, 

- 4129/554 o výměře 84 m2, druh pozemku – ostatní plocha, způsob využití – ostatní 

komunikace, 

- 4129/555 o výměře 16 m2, druh pozemku – ostatní plocha, způsob využití – ostatní 

komunikace, 

- 4129/556 o výměře 13 m2, druh pozemku – ostatní plocha, způsob využití – ostatní 

komunikace, 

- 4129/603 o výměře 310 m2, druh pozemku – ostatní plocha, způsob využití – ostatní 

komunikace, 

- 4129/604 o výměře 206 m2, druh pozemku – orná půda, 

- 4129/605 o výměře 171 m2, druh pozemku – orná půda, 

a  4129/606 o výměře 503 m2, druh pozemku – ostatní plocha, způsob využití – 

ostatní komunikace, vše v k. ú. Horní Počernice, obec Praha, z vlastnictví spol. 

Blooman Development s.r.o., v celkové hodnotě 12.857.216,- Kč. 

- bezúplatné nabytí staveb a povrchových úprav na bezúplatně převáděných 

pozemcích umístěných: 

- mlatový chodník na pozemku parc. č. 4129/146 v hodnotě 228.150,- Kč, 

- hřiště, vybavení parku na pozemku parc. č. 4129/146 v hodnotě 650.400,- Kč, 

- stání pro popelnice na pozemku parc. č. 4129/146 v hodnotě 116.116,- Kč, 

- zeleň na pozemku parc. č. 4129/146 v hodnotě 67.903,- Kč, 
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- vozovky a vjezdy na pozemku parc. č. 4129/410 v hodnotě 462.319,- Kč, 

- zeleň na pozemku parc. č. 4129/410 v hodnotě 7.348,- Kč, 

- vozovky, vjezdy na pozemku parc. č. 4129/521 v hodnotě 1.377.420,- Kč, 

- parkoviště na pozemku parc. č. 4129/521 v hodnotě 105.040,- Kč, 

- chodníky na pozemku parc. č. 4129/521 v hodnotě 60.840,- Kč, 

- zeleň na pozemku parc. č. 4129/521 v hodnotě 39.289,- Kč, 

- zeleň na pozemku parc. č. 4129/522 v hodnotě 20.099,- Kč, 

- dětské hřiště na pozemku parc. č. 4129/522 v hodnotě 247.787,- Kč, 

- vozovky a vjezdy na pozemku parc. č. 4129/553 v hodnotě 173.118,- Kč, 

- zeleň na pozemku parc. č. 4129/554 v hodnotě 6.830,- Kč, 

- vozovky na pozemku parc. č. 4129/555 v hodnotě 7.096,- Kč, 

- chodníky na pozemku parc. č. 4129/555 v hodnotě 3.640,- Kč 

- chodníky na pozemku parc. č. 4129/556 v hodnotě 6.760,- Kč, 

- vozovky a vjezdy na pozemku parc. č. 4129/603 v hodnotě 173.118,- Kč, 

- zeleň na pozemku parc. č. 4129/604 v hodnotě 17.075,- Kč, 

- zeleň na pozemku parc. č. 4129/605 v hodnotě 20.490,- Kč, 

- vozovky a vjezdy na pozemku parc. č. 4129/606 v hodnotě 328.790,- Kč, z 

vlastnictví spol. Blooman Development s.r.o. 

- uzavření darovací smlouvy se spol. Blooman Development s.r.o.  

 3) ukládá 

předložit Darovací smlouvu smluvním stranám k podpisu. 

 

Zodpovídá  

1. RMČ  

Termín: 30.09.2024     

 

 
3. Finance, rozpočet 

3.01 Plnění rozpočtu MČ Praha 20 za 1. pololetí 2024 

Materiál předložil Mgr. Petr Měšťan, starosta 

 

Dne 31.1.2024 schválilo Zastupitelstvo městské části Praha 20 svým usnesením č. 

ZMC/9/3/0002/24 rozpočet MČ Praha 20 na rok 2024. 

Rozpočet MČ Praha 20 na rok 2024 byl navržen s objemem příjmů 239 260,6 tis. Kč a výdajů 

ve výši 318 975,8 tis. Kč, tj. schodkem ve výši 79 715,2 tis. Kč. Běžné výdaje činí 206 693,8 

tis. Kč a kapitálové (investiční) 112 282,0 tis. Kč. Navržený schodek je plně kryt prostředky na 

rozpočtových účtech. 

K 30.6.2024 vykázala MČ Praha 20 příjmy (před konsolidací) ve výši 412 617 988,47 Kč, tj. 

119,37 % rozpočtu po změnách a výdaje (před konsolidací) ve výši 418 909 065,13 Kč, tj. 89,26 

% rozpočtu po změnách na rok 2024. Bylo tedy dosaženo převahy výdajů nad příjmy – schodek 

ve výši 6 291 076,66 Kč. 

 

Do diskuse se nikdo nepřihlásil. 

 

Zastupitelů vzali na vědomí informaci o plnění rozpočtu MČ Praha 20 za 1. pololetí 2024. 
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3.02 Informace o rozpočtových opatřeních č. 22 - č. 40 schválené Radou městské části 

Praha 20 v roce 2024 

Materiál předložil Mgr. Petr Měšťan, starosta 

 

Starosta předal slovo předsedovi Finančního výboru ZMČ Praha 20 O. Žídkovi, který 

informoval o jednání Finančního výboru ZMČ Praha 20, na kterém byla diskutována mimo jiné 

kontrola provozních nákladů nové vybudované tělocvičny. V této souvislosti finanční výbor 

doporučil analýzu daňového zatížení sporu DPH a režimu provozu tělocvičny. Doporučují 

oslovení daňového poradce, protože DPH z pohledu provozu může hrát poměrně významnou 

roli jak pro samotnou tělocvičnu, tak i pro naše příspěvkové organizace. 

 

V rámci přijatých organizačních změn požádali o předložení vlivu na rozpočet městské části. 

 

Diskuse: B. F. Lukšová, A. Štrobová požádala, aby náklady byly vyčísleny včetně odstupného 

pro p. Brzkovskou a p. Krchňáka, nových razítek, popisků u dveří, zakoupení licencí, PC a 

ostatních nákladů.   

 
V 18:04 hod. starosta oznámil, že je vymezený čas pro Dotazy a interpelace z řad veřejnosti 

nezastupitelů, přerušil projednávání bodu a předal slovo občanům. 
 

p. Vaniš (Svépravice) 

Vyjádřil se k dopravní situaci v Horních Počernicích, a požádal všechny zastupitele o 

přehodnocení a zamezení stavby propojení Božanovské ul. přes plánovanou výstavbu 

Robotnice a propojení pod okruhem na kruhový objezd u Ikea.  Nesouhlasí se zdůvodněním, 

kdy se uvádí, že se tím uvolní ul. Náchodská a že se zlepší propojenost občanů Horních Počernic 

s okolím. Je přesvědčen, že se Náchodské ul. neuleví, naopak touto stavbou se vytvoří další 

tranzitní průtah Horními Počernicemi na ul. Božanovskou, celými Svépravicemi až do ul. Ve 

Žlíbku. Dojde k obrovskému nárůstu dopravy a zhoršení životního prostředí a uvedl následující 

skutečnosti: 

1) Přivedení D1 na tzv Městský okruh na západě Horních Počernic 

2) D11 bude napojena na dálniční systém Polsko, obrovský nárust dopravy na D11 a zase na 

uzel dole u Horních Počernic 

3) Intenzivně se buduje a bude propojena dálnice severním tahem na Moravu, opět obrovský 

nárůst dopravy 

 

Závěrem všem připomněl, že zastupitelé byli zvoleni proto, aby bojovali za Horní Počernice, a 

ne za Prahu či Českou republiku 

 

R. Stára odpověděl, že komunikace je tam již navržena minimálně přes dvacet let. Navrhována 

proto, aby se ulevilo tenkrát příjezdu a odjezdu z Horních Počernic z Prahy a do Prahy. 

Výstavbu (Robotnice a propojení pod okruhem na kruhový objezd u Ikea) vnímá pozitivně. 

Konstatoval, že Horní Počernice jsou součástí Prahy. A čas teprve ukáže, jestli se rozhodujeme 

správně nebo ne. To, kdy se vybuduje „průpich“ i IKEA a kdy se skutečně podaří prodloužit až 

na Božanovskou ul., to nebude hned, protože občané s tím nebudou souhlasit, a nakonec se 

uvidí, co to přinese.  

P. Měšťan doplnil, že Horní Počernice mají od r. 2000 schválený územní plán, který umožňuje 

výstavbu v daných lokalitách a k výstavbě musí být dovedeno dostatečné dopravní napojení. 
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Vysvětlil, co znamená územní plánování. Zmiňovaná propojovací komunikace je veřejně 

prospěšná stavba, která je v územním plánu plánovaná již přes dvacet let. Pokud nebudou 

napojovací komunikace, bude se problém pouze zhoršovat a bohužel lepší dopravní situace 

v Horních Počernicích nebude, ale je potřeba snížit hlukovou zátěž. 

P. Vaniš reagoval a proběhla diskuse. 

 

Marcela Čechová 

1) Jaká konkrétní kompenzační opatření vzhledem k okruhu vyjednali, vzhledem k tomu, že i 

podle prognóz Ředitelství silnic a dálnic má být okruh, který postihne občany Horních Počernic 

jednou z nejzatíženějších silnicí v ČR. 

 

Starosta odpověděl, že kompenzační opatření s ohledem na okruh ještě nebyly vyjednávány, 

protože se zatím Horních Počernic zkapacitnění okruhu netýká a až se týkat bude, budou se 

vyjednávat s Prahou, nikoliv s Ředitelstvím silnic a dálnic.  Až se nás bude týkat výstavba, tzn. 

územní stavební povolení, budou se řešit kompenzační opatření. Upřesnil, že současně 

probíhají povolovací procesy na zkapacitnění daných komunikací a v nich jsou schváleny různé 

protihluková opatření. 

 

2) Z jakého důvodu byla stažena žaloba, která byla podána a byla jedním z možných argumentů, 

pro to, abychom jako Horní Počernice měli aspoň trochu „eso v rukávu“ při budoucím 

vyjednávání kompenzačních opatření. 

 

Starosta si to nemyslí, má jiný názor, než když podáváte žalobu, že to je lepší „eso v rukávu“. 

 

Proběhla diskuse ohledně „vyjednávání“ kompenzačních opatření, požadavku na 

zkonkretizování protihlukových opatření a informování občanů např. v Hornopočernickém 

zpravodaji. 

 

Technická poznámka: J. Beránek, A. Štrobová  

 

M. Čechová 

Víte kolik má podle prognostik Ředitelství silnic a dálnic projíždět naší oblastí denně aut? 

 

V 18:25 hod odešla ze zasedání MVDr. Klára Bonková. 

 

Starosta a R. Stára navrhli, aby paní Čechová zaslala své dotazy písemně.  

 

Technická poznámka: Z. Mucha navrhl, aby městská část měla vlastní analýzu o tom, kolik aut 

Horními Počernicemi bude projíždět, a to proto, že se informace od ŘSD zásadně rozcházejí. 

H. M: Moravcová požádala, aby starosta nechal hlasovat o prodloužení doby interpelací 

občanů.  

J. Beránek informoval, že v dokumentaci k EIA, kterou měl k dispozici ke křižovatce 

Chlumecká se na jednom místě hodnotí, že po okruhu projíždí 70 tis. aut denně a počet po 

dostavbách nebude navýšen. Ovšem na jiném místě téhož dokumentu je uváděno, že zde bude 

projíždět 130 tis. aut denně. Ale o počtu projíždějících aut se ve stejném dokumentu rozchází. 

M. Čechová poděkovala za odpověď. 
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Starosta upozornil, že informace není relevantní, protože tam jsou 2 chyby a z tohoto důvodu 

požadují od ŘSD, aby nám nechali zpracovat modelovou dopravní situaci firmou, kterou vybere 

městská část a aby byla firma relevantním oponentem k té již zpracované dokumentaci. 

 

Starosta nechal hlasovat o prodloužení dotazů a interpelací občanů do 19:00 hod.: 

   Mgr. Beneda Jiří SPP Omluven 

 Mgr. Beránek Josef SPP Pro 

 MVDr. Bonková Klára Šance p. P. Nepřítomen 

 Ciboch Pavel ODS, TOP09 a NK Pro 

 Češpivo Jakub, Dis. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Češpivová Daria HOP, PRO a NEZ Pro 

 PhDr. Foglarová Zuzana ODS, TOP09 a NK Pro 

 Hájková Jana, BBA Místní pro HP Pro 

 Ing. Herian Milan SPP Pro 

 Ing. Janáčková Alexandra Šance p. P. Pro 

 Ing. Jukl Jindřich ODS, TOP09 a NK Pro 

 Bc. Kočí Jaroslav Šance p. P. Pro 

 Mgr. Lodrová Kateřina ODS, TOP09 a NK Nehlasoval 

 Markulinec Moravcová Hana Šance p. P. Pro 

 Mucha Zbyněk  HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, DiS. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Stára Richard  ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Stýblo Ladislav Počernice JINAK Pro 

 Bc. Šebek Jiří HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štěpánková Hana HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štrobová Alena HOP, PRO a NEZ Pro 

 prof. ak. mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D Počernice JINAK Pro 

 Ing. Wágner Pavel Šance p. P. Pro 

 Ing. Žídek Ondřej ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Měšťan Petr  ODS, TOP09 a NK Pro 

__________________________________________________________________________ 

Pro: 22 (88 %) Proti: 0 (0 %) Zdrželo se: 0 (0 %) Nehlasovalo: 1 (4 %) 

Dotazy a interpelace občanů byly prodlouženy do 19:00 hod. 

 

Marcela Čechová 

Požádala o zorganizování veřejného setkání nejen k dopravě, ale i k sociální oblasti. 

 

p. Vrzal požádal o aktuální informace k podjezdu Bystrá, konkrétně, kdo je za stavbu 

zodpovědný. Zeptal se, co bude se stavbou dál, v tuto chvíli se tam nesmí chodit, nesmí se tam 

jezdit. A o jakém horizontu se bavíme, jestli je stejný jako podjezd u IKEA? 

 

Starosta odpověděl, že investorem je TSK hl. m. Prahy. 

V úvodu zasedání přečetl oficiální vyjádření TSK hl. m. Prahy k této stavbě, které je také 

zveřejněno v aktualitách na webových stránkách úřadu informace bude v Hornopočernickém 

zpravodaji. Horizont je rok 2025. 
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Miroslava Jurenková (pěstounka)  

Uvedla své rozhořčení z toho, co se stalo na Odboru sociálně právní ochrany dětí (OSPOD) 

v rámci organizačních změn na úřadě, který starosta podle jejího názoru „rozmetal“ a požádala 

o vyjádření. Popsala své zkušenosti v rámci pěstounské péče. 

Zeptala se, proč se to stalo a kdo ty děti bude nyní zastupovat, kdo je bude chránit, kdo na ty 

děti bude dohlížet a na koho se může obrátit v případě potřeby pomoci? 

Zdůraznila, že OSPOD v Horních Počernicích byl jeden z nejlepších široko daleko. 

 

V 18:39 hod. odešel ze zasedání Bc. Jiří Šebek. 

 

Starosta ocenil práci paní Jurenkové, řekl, že její práce si určitě každý váží, ale ohradil se nad 

tím, že by „rozmetal“ OSPOD. Zopakoval, že došlo k organizačním změnám, a to rozdělení 2 

odborů, propuštěni byli 2 zaměstnanci pro nadbytečnost, jedním z nich byla i Ing. Brzkovská, 

která se mohla přihlásit do výběrového řízení na pozici vedoucí nově vzniklého odboru. Vůbec 

neví, proč odešly ostatní zaměstnankyně OSPODu.  

Informoval o jmenování nového vedoucího odboru sociálních věcí a zdravotnictví s nástupem 

od 1.10.2024.   

   

Proběhla diskuse.  

 

Tajemnice odpověděla, že oddělení OSPODu je v současné době, co se týče personálních věcí, 

hluboce poddimenzované, nicméně komunikujeme s MHMP, se sousedními MČ, s policií, se 

soudy, chodíme na místní šetření, seznamuje se se spisy, tak abychom pokryli a zajistili lhůty 

a nedocházelo k nedůvodným průtahům, píšeme zprávy na soud, tak jak je vyžadováno, 

chodíme na soudní jednání.  Děláme maximum pro to, aby ta péče byla dále zachována. Netvrdí, 

že práce je bezchybná a že to je jednoduché a pochopitelně hledáme další zaměstnance 

OSPODu. 

 

A.Štrobová upřesnila, že starosta a tajemnice lžou, protože sama hovořila s tajemnicí ÚMČ 

Praha 18 a Praha 14. V této chvíli není naše městská část schopna zajistit sociálně právní 

ochranu děti, proto ji budou pro nás zajišťovat tyto dvě MČ. Praha 18 už za nás slouží 

pohotovost, kterou běžně vykonávaly pracovnice OSPODu a také bude pro nás zajišťovat 

školení a mentoring, MČ Praha 14 přebírá další aktivity v oblasti OSPOD. Shrnula, že situace 

je taková, že náš nejlépe fungující odbor, který byl dáván všude za vzor, je „rozmetán“, budou 

se uzavírat dohody o provedení práce se zaměstnanci z jiných MČ.   

 

Starosta reagoval. Uvedl, že by byl velmi opatrný s tím, že někdo lže. Jako bývalá starostka a 

radní moc dobře ví, že na tomto odboru byla velká fluktuace zaměstnanců 

 

Tajemnice potvrdila, že s MČ Praha 18 a Praha 14 jednáme, máme dohodu o tom, že Praha 8 

za naší MČ drží pohotovosti, protože skutečně nejsme schopni z kapacitních důvodů držet 

pohotovosti 24/ hodin 7 dnů v týdnu. Nicméně, pokud má informaci, zatím nepřijali jediné 

oznámení o tom, že by byl nutný pohotovostní zásah. Naopak v průběhu pracovních dní, kdy 

je pověřena řízením odboru paní Konejlová , tak ta přijela několik nutných oznámení a vyjížděla 

prozkoumat situaci. Co se týče spolupráce s ostatními MČ, tak v prostředí hl. m. Prahy není 

možné uzavřít veřejnoprávní smlouvu o přenesení výkonu OSPODu na jinou MČ. Toto 

vyžaduje změnu statutu a ta se děje pouze v případě, pokud bychom nebyli vůbec schopni nebo 

zajistit činnost OSPODu. Výhledově nebudeme mít žádného zkušeného zaměstnance OSPODu, 
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proto se obrátila na kolegy ze sousedních MČ, které pro toto mají kapacity a mají zkušené 

OSPODy, aby byli mentory našich OSPOD zaměstnanců. V tomto spočívá tato spolupráce. Ne 

v tom, že budou přebírat spisy jednotlivých osob, na které dohlížíme a o které se staráme. 

Uvedla, že není ta, která „rozmetala“ OSPOD a není ta, kterým je lhostejný osud malých dětí. 

Zaměstnanci OSPODu dali výpovědi okamžitě, jakmile došlo k rozvázání pracovního poměru 

s Ing. Brzkovskou, která nebyl a vyhozena, bylo jí zrušeno pracovní místo a s tímto je spojena 

výpověď pro nadbytečnost. Vedoucí pozice úředníků jsou obsazována ve veřejných VŘ a do 

tohoto VŘ se mohla přihlásit každá osoba, která splňuje zákonné podmínky. 

Mrzí ji, že předchozí OSPOD neměl na prvním místě ty děti, protože, kdyby měl, tak by 

výpovědi nikdy nedal v rozmezí třech dnů a nevystavil by zaměstnavatele situaci, že v podstatě 

ze dne na den končí, do té doby, fungující OSPOD. 

Náš OSPOD trpěl bez diskuse mimořádnou fluktuaci zaměstnanců. V řadě spisů se střídali 

jednotliví OSPOD zaměstnanci. 

 

Technická poznámka: M. Herian navrhl, aby starosta nechal hlasovat o prodloužení doby pro 

dotazy a interpelace občanů. 

 

Starosta nechal hlasovat o dalším prodloužení doby pro dotazy a interpelace občanů do 19:30 

hod.: 

   Mgr. Beneda Jiří SPP Omluven 

 Mgr. Beránek Josef SPP Pro 

 MVDr. Bonková Klára Šance p. P. Nepřítomen 

 Ciboch Pavel ODS, TOP09 a NK Pro 

 Češpivo Jakub, Dis. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Češpivová Daria HOP, PRO a NEZ Pro 

 PhDr. Foglarová Zuzana ODS, TOP09 a NK Pro 

 Hájková Jana, BBA Místní pro HP Pro 

 Ing. Herian Milan SPP Pro 

 Ing. Janáčková Alexandra Šance p. P. Pro 

 Ing. Jukl Jindřich ODS, TOP09 a NK Pro 

 Bc. Kočí Jaroslav Šance p. P. Pro 

 Mgr. Lodrová Kateřina ODS, TOP09 a NK Pro 

 Markulinec Moravcová Hana Šance p. P. Pro 

 Mucha Zbyněk  HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, DiS. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Stára Richard  ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Stýblo Ladislav Počernice JINAK Pro 

 Bc. Šebek Jiří HOP, PRO a NEZ Nepřítomen 

 Mgr. Štěpánková Hana HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štrobová Alena HOP, PRO a NEZ Pro 

 prof. ak. mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D Počernice JINAK Pro 

 Ing. Wágner Pavel Šance p. P. Pro 

 Ing. Žídek Ondřej ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Měšťan Petr  ODS, TOP09 a NK Pro 

___________________________________________________________________________ 

Pro: 22 (88%)  Proti: 0 (0%)  Zdrželo se: 0 (0%)  Nehlasovalo: 0 (0%) 

Dotazy a interpelace občanů byly prodlouženy do 19:30 hod. 

 



 

Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 

osobních údajů v souladu s Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679 

(GDPR) a další platnou právní úpravou. 

 

19 

 

Radovan Vydra (Svépravice) 

Požádal o informace k možné výstavbě bytového domu na rohu ulice Božanovská a Šanovská, 

a to zejména upřesnění, typu stavby, počtu bytových jednotek, počet parkovacích míst apod. 

 

Starosta odpověděl, že by se mělo jednat o plánovaných 12 malometrážních bytů. Projednávala 

to Komise výstavby (pozn. upřesnění Komisi pro územní rozvoj), která má k záměru řadu 

negativních připomínek. Sešel se se zástupci občanů, se kterým si domluvil, že budou 

koordinovat další kroky a že si občané zvolí koordinační výbor, který bude v této věci jednat a 

směřovat občanům Svépravic. RMČ s tímto záměrem výstavby nesouhlasí a musí vejít do 

jednání s investorem a snažit se dosáhnout nějaké kompromisní situace.  

 

Vladimír Hošek sdělil, že 27.7.2024 posílal email všem zastupitelům, na který mu nikdo 

neodpověděl a zmiňovaný email celý přečetl: 

„Vzhledem k poslednímu jednání se státní správou na Odboru dopravy MČ Praha 20, se 

obracím na Vás jako na samosprávu. Byl mi úředníky určen tento postup, protože jsem zahrnul 

návrh na opatření na Chvalech jako součást vyjádření se k "Veřejné vyhlášce – Oznámení o 

návrhu opatření obecné povahy pro stanovení místní úpravy provozu na pozemní komunikaci a 

výzvy k uplatnění připomínek nebo námitek" jednalo se o Slatiňanskou ul. Úřednice mi sdělily, 

že se tímto budou zabývat jen jako samostatným případem a abych prvně oslovil samosprávu, 

protože ta má o věci rozhodnout 

  

Pro vyřešení dopravní situace v oblasti starých Chval mám tento návrh. Vzhledem k tomu, že 

zákazové dopravní značky jsou dlouhodobě nerespektovány a nejsou policií vymáhány, tak k 

zákazovým značkám k vjezdu a průjezdu navrhuji doplnit dodatkovou tabulku s textem "Vjezd 

povolen jen na povolení MČ Praha 20", a to v těchto místech: na křižovatce ulic Slatiňanská x 

Božanovská, na křižovatce ulic Slatiňanská x Zámezí, Zábrodí, na křižovatce ulic Božanovská 

x Šplechnerova, na křižovatce ulic Šplechnerova x Stoliňská, na křižovatce ulic Stoliňská x 

Náchodská a v ulici Vršovka před školou. Tato varianta se snaží minimalizovat počet povolení, 

protože v ulici Vršovka je firma a ulice Zámezí (u rybníka), Zábrodí a Božidarská jsou také 

mimo předpokládanou oblast. V neposlední řadě je tímto návrhem řešen i nežádoucí provoz tzv. 

"mamataxi" před základní školou ve Stoliňské ulici. Přikládám uvažovanou variantu v příloze. 

Nepochybuji o tom, že v elektronické době 21. století půjde ošetřit i návštěvy a IZS se úprava 

netýká. 

Požádal, aby začali v tomto směru jednat, protože od 1.7. může městská část vybírat pokuty. 

Pomocí kamer uvidíte, které auto tam oprávněně projíždí, nemusíte dokazovat průjezd a můžete 

jen rozesílat složenky a vybírat peníze. 

 

Technická poznámka: H. M. Moravcová požádala p. Hoška o sdělení dotazu. 

 

V. Hošek se zeptal, jak je to s vyhláškou o oznámení návrhu opatření obecné povahy pro 

stanovení místní úpravy provozu v ul. Slatiňanská. 30denní lhůta vypršela, schůzka 

místostarosty s občany vyplývající z usnesení zastupitelstva se neuskutečnila.  

 

R. Stára odpověděl, že schůzka 25.6.2024 by byla zbytečná, protože se jednalo o výkon státní 

správy. Rada poslala návrhy k vyjádření do Komise pro územní rozvoj.  

 

J. Hájková doplnila k této věci, proč občané žádali o zařazení tohoto bodu do programu, a to 

proto, že místostarosta dostal úkol sejít se s občany a schůzka nakonec neproběhla. 
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Technická poznámka: R. Stára, J. Beránek navrhl, aby nechal starosta hlasovat o prodloužení 

doby pro dotazy a interpelace občanů  

Starosta nechal hlasovat o dalším prodloužení doby pro dotazy a interpelace občanů do 20:00 

hod.: 

   Mgr. Beneda Jiří SPP Omluven 

 Mgr. Beránek Josef SPP Pro 

 MVDr. Bonková Klára Šance p. P. Nepřítomen 

 Ciboch Pavel ODS, TOP09 a NK Pro 

 Češpivo Jakub, Dis. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Češpivová Daria HOP, PRO a NEZ Nehlasoval 

 PhDr. Foglarová Zuzana ODS, TOP09 a NK Pro 

 Hájková Jana, BBA Místní pro HP Pro 

 Ing. Herian Milan SPP Pro 

 Ing. Janáčková Alexandra Šance p. P. Pro 

 Ing. Jukl Jindřich ODS, TOP09 a NK Nehlasoval 

 Bc. Kočí Jaroslav Šance p. P. Pro 

 Mgr. Lodrová Kateřina ODS, TOP09 a NK Pro 

 Markulinec Moravcová Hana Šance p. P. Pro 

 Mucha Zbyněk  HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Růžička Petr, Ph.D., MBA, DiS. HOP, PRO a NEZ Pro 

 Stára Richard  ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Stýblo Ladislav Počernice JINAK Pro 

 Bc. Šebek Jiří HOP, PRO a NEZ Nepřítomen 

 Mgr. Štěpánková Hana HOP, PRO a NEZ Pro 

 Mgr. Štrobová Alena HOP, PRO a NEZ Pro 

 prof. ak. mal. Mgr. Velíšek Martin, Ph.D Počernice JINAK Pro 

 Ing. Wágner Pavel Šance p. P. Pro 

 Ing. Žídek Ondřej ODS, TOP09 a NK Pro 

 Mgr. Měšťan Petr  ODS, TOP09 a NK Pro 

___________________________________________________________________________ 

Pro: 20 (80%)  Proti: 0 (0%)  Zdrželo se: 0 (0%)  Nehlasovalo: 2 (8%) 

Dotazy a interpelace občanů byly prodlouženy do 20:00 hod. 

 

Pavel Jakubec (Svépravice) 

 

Zeptal se, kdy je předpokládaný termín začátku a ukončení stavby zaklopení D11 a na možnosti 

snížení rychlosti na D11 na 80 km/hod už teď (část od Hummer centra) 

 

Starosta odpověděl, že po zaklopení zářezu přes D11, bude vjezdová rychlost do tunelu 80 

km/hod a tím pádem bude snížení postupné. Žádosti na Ministerstvo dopravy o snížení rychlosti 

v rámci hluku, bohužel nebylo vyhověno. Místostarosta doplnil. 

Na dotaz, kdy se plánuje termín zkapacitnění a otevření do provozu D11 i s tímto mostem bude 

odpovězeno písemně. 

 

Dále se zeptal, jak bude dohlíženo na to, že se bude rychlost dodržovat? Bude možno umístit 

funkční kamerový systém, který by zaručoval zpomalení na vyžadovanou rychlost? 
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Starosta odpověděl, že umístění kamer plánujeme, ale schvalování kamer je podmíněn 

procesem, který není vůbec jednoduchý. Poděkoval za podnět a pan Jakubec své podněty pošle 

písemně emailem starostovi. 

 

Jitka Šťastná 

Zeptala se, jestli v době, kdy se uvažovalo o organizačních změnách, bylo jednáno s vedoucími 

jednotlivých odborů o těchto změnách. Jednalo se jí o lidský přístup k zaměstnancům. 

 

Starosta odpověděl, že si neumí představit, že by se o změnách, které by měly efekt na zlepšení 

fungování, mělo předem jednat se zaměstnanci.  

Předal slovo tajemnici úřadu, která má personální změny na starost. 

 

B. F. Lukšová (tajemnice úřadu) doplnila, že organizační změny předem projednávány s 

vedoucími nebyly, protože nebyl důvod.  

Pozice vedoucí OSVŠ po přijetí organizační změny zanikla a pro nově vzniklé pozice se musí 

vypsat výběrové řízení. 

Nejde jen o sekci sociální. Odbor sociálních věcí a školství měl oblastí několik, kterým se musel 

věnovat a je zapotřebí věnovat dostatečnou péči i našim dalším příspěvkovým organizacím – 

kulturním, školství, volnočasovým a sportovním aktivitám, nejen sociálním věcem, a nejen 

speciálně OSPODu. Očekávala, že se paní Brzkovská do VŘ přihlásí.  

 

Paní Šťastná se zeptala na vyjádření H. M. Moravcové, co bylo garantování toho, že tam Ing. 

Brzkovská zůstane. 

H. M. Moravcová dle koaliční dohody bylo domluveno, že bude oběma vedoucím nabídnuto, 

aby se přihlásily do VŘ na pozici vedoucích nově zřízených odborů. Paní Bidlová dala výpověď 

dříve, než byly provedeny organizační změny a paní Brzkovské bylo nabídnuto, že se může 

přihlásit do VŘ.   

 

Zeptala se vedení, jestli jsou spokojeni s tím, jak to dopadlo? 

Starosta odpověděl, že si stojí za organizačními změnami a za něj je to v pořádku. 

 

Místostarostka odpověděla, že rozdělení odboru na dva s ohledem na stoupající nároky nejen 

na administrativu souhlasí a se současným stavem na sociálním odboru spokojena není. 

  

Další z občanů se se svým dotazem nepřihlásil, starosta ukončil Dotazy a interpelace občanů a  

pokračovalo projednávání bodu 3.02 Informace o rozpočtových opatřeních č. 22 - č. 40 

schválené Radou městské části Praha 20 v roce 2024. 

 

Diskuse: M. Herian se zeptal na RO č. 24, 28, 35 a 38. Odpověděli P. Měšťan a K. Nováková 

(odbor ekonomický) 

 

Zastupitelé vzali na vědomí informaci o rozpočtových opatřeních č. 22 - č. 40, která byla 

schválená Radou městské části Praha 20 v roce 2024. 

 

 
4. Různé 

4.01 Informace o jednání ve věci měřícího zařízení 

Materiál předložil Mgr. Petr Měšťan, starosta 
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Předkladatelka podala informaci o zaslané prezentaci srovnávacího měření a o emailové 

komunikaci s obchodním zástupcem společnosti Agdata. Upozornila, že naprosto souhlasí 

s pořízením měřící stanice na území Horních Počernic. K souhlasu se zakoupením měřící 

stanice od společnosti Agdata jí ale chybí relevantní závěrečná zpráva s vyhodnocením studie, 

a na dotazy, které zaslala společnosti, nedostala včas odpovědi.  

 

Závěrem informovala o jednání s ČHMÚ - místo je vybrané, přípojka k dispozici, ale musí se 

rozhodnout, kdo to bude financovat. 

 

Starosta informace doplnil, že pouze ČHMÚ je schopen relevantně oponovat velkým 

investorům, abychom mohli prosadit naše požadavky na zlepšení životního prostředí.  

 

Diskuse: J. Beránek, A. Janáčková, J. Hájková, P. Měšťan, R. Stára, H. M. Moravcová 

Technická poznámka: M. Herian 

 

Zastupitelé vzali na vědomí informaci o jednání ve věci měřícího zařízení. 

 

 
4.02 Zpráva o činnosti RMČ Praha 20 

Materiál předložil Mgr. Petr Měšťan, starosta 

 

Zastupitelstvu m. č. Praha 20 jsou předkládány přehledy usnesení, které byly přijaty na 

jednáních Rady m. č. Praha 20 dne 13.6., 19.6., 26.6., 27.6., 16.7., 18.7., 8.8., 29.8. a 3.9.2024. 

 

Diskuse: J. Beránek, R. Stára, P. Měšťan, A. Janáčková 

 

Zastupitelé vzali na vědomí Zprávu o činnosti RMČ Praha 20 za uplynulé období. 

 

 
5. Dotazy a interpelace členů ZMČ Praha 20 

 

H. Štěpánková 

Třídění odpadu na hřbitovech – blíží se Dušičky a s ním spojený větší množství odpadu a 

elektrických svíček, které patří do nebezpečného odpadu. Zeptala se A. Janáčkové, kam se 

posunulo počernické třídění odpadu. 

A. Janáčková odpověděla, že vzhledem k blížícím se dušičkám na tom bude pracovat. 

 

J. Hájková 

1. V červencovém zpravodaji nám místostarosta Richard Stára sděloval, že "některá 

protihluková opatření mohla být již dávno vybudována, kdyby se v minulosti jednalo, než 

odvolávalo a podávalo se trestní oznámení na Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD)". 

Na dotaz ohledně tvrzení o trestním oznámení jste pane Stáro reagoval, ale na dotaz na 

protihluková opatření, kterým mělo být zamezeno, jste nechal bez odpovědi. 

Prosím tedy o odpověď nyní. 

 

R. Stára odpověděl, že se nechtěl rozepisovat v HPZ o zbytečných věcech. Místo trestního 

oznámení měl napsat žalobu a možná mohl napsat, že J. Hájková byla taky jedna z těch, která 

se pod žalobu podepsala a kvůli tomu protihluková opatření nemáme, ale proč by to dělal. 



 

Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 

osobních údajů v souladu s Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679 

(GDPR) a další platnou právní úpravou. 

 

23 

 

To že se podávala žaloba a že se nejednalo je jedna ze zásadních příčin, proč tady protihluková 

opatření nemáme. 

 

Ve 20:40 hod. odešel ze zasedání Ing. Pavel Wágner. 

 

J. Hájková znovu zopakovala svůj dotaz, kterým protihlukovým opatřením jsme zamezili 

podáním žaloby. Požádala o upřesnění, o kterých protihlukových opatřeních se konkrétně 

bavíme (ve které části, jaké velikosti, z jakého materiálu)…. 

 

Proběhla diskuse: J. Hájková, R. Stára, M. Čechová (občanka Horních Počernic) 

Závěrem diskuse R. Stára odpověděl, že protihlukové opatření se projednávali už před deseti, 

patnácti lety. Pak se podávali odvolání a z toho důvodu je nikdo neudělal. Bylo tenkrát 

stanoveno, jak by měly vypadat. Bez hlukové studie, která má být součástí stavebního řízení, 

nemůžeme rozhodnout, jaké stěny tam budou a ví jen, že mají být betonové, pohltivé a mají být 

zhruba 6 m vysoké. 

 

J. Hájková předložila další interpelaci na radní. 

Proč nemáme informace o tom, že sociální odbor nefunguje v běžném režimu, nemá vedoucího, 

zastupují nás jiné městské části, jak má občan vědět, na koho se má obrátit, pokud potřebuje 

pomoc? 

Odpověděla B. F. Lukšová, že občané se mohou obracet se svými potřebami na Odbor 

sociálních věcí a zdravotnictví, případně na ní a na pověřenou vedoucí odboru.  

Zastupitele nebyli informování, protože se jedná o organizační záležitost úřadu a bavíme-li se 

konkrétně o oddělení OSPODu, protože sociální odbor funguje, tak jde čistě o výkon státní 

správy, jde o výkon přenesené působnosti, a to je tedy věc úřadu.  

 

Proč o spolupráci s jinými městskými částmi se dozvídáme od opoziční zastupitelky Aleny 

Štrobové, nikoliv od vedení, které za stávající tristní situaci nesou odpovědnost? Starosta sice 

v úvodu informoval o proběhlých organizačních změnách, ale o tom, že byly osloveny s pomocí 

i jiné městské části nikoliv. 

Odpověděla B. F. Lukšová: V úvodu starosta představoval jiné věci, nikoliv týkající se 

organizačních změn a fungování OSPODu. Zastupitelka A. Štrobová podala informaci 

v průběhu dotazů občanů. Pokud by se zeptala v rámci interpelací členů ZMČ, informaci by 

podala tajemnice. Co se týče dopadu do rozpočtu, tak jde o výkon státní správy, tak tento je 

kryt příspěvkem na výkon OSPOD. Objem peněz určený na výkon státní správy, který by 

vykonávali zaměstnanci v pracovně právním poměru a z těchto by byli hrazeni, bude 

v současné době pomoc zajišťována MČ Praha 18 a jednotlivými metodiky z jednotlivých MČ 

Praha 18 a Praha 14. 

J. Hájková doplnila svůj osobní názor:  

„Reorganizaci a vyhazov Moniky Brzkovské jste plánovali několik měsíců, v červnu jste rozdali 

výpovědi a dnes jste překvapeni, že nemáte obsazená místa a zároveň přiznáváte, že žádný z 

přijatých pracovníků nebude mít podobné zkušenosti, jako měli odchozí pracovníci. 

Chtěla bych požádat o změnu vaší rétoriky, kdy je zaměstnancům, kterým byla vyhozena jejich 

vedoucí a následně podali výpověď, vyčteno, že nemysleli na děti. Pokud byste se skutečně 

zabývali tímto tématem, znali osobně zaměstnance a jejich náplň práce, tak vás nikdy nemůže 

něco takového napadnout natož, abyste jí vyslovili.“ 

 

Starosta se s tímto názorem neztotožňuje a odpovídat nebude. 
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Z. Mucha 

Sdělil, že osobně považuje za šokující, že v rámci restrukturalizace došlo k rozbití OSPODu, 

z týmu, který byl dáván za vzor fungování na stav, kdy aktuálně OSPOD v naší MČ není, a 

musí být suplován okolními MČ. Nedomnívá se, že toto je zvládnutá restrukturalizace. Požádal, 

zda by mohl dostat informace, co přesně restrukturalizace obnáší, v jaké je fázi, jaké případné 

další kroky jsou v rámci restrukturalizace chystány a kdy bude dokončena. 

 

Starosta odpověděl. Tajemnice doplnila, že odbor sociálních věcí není tvořen jen pěti 

zaměstnanci OSPOD, máme pečovatelskou službu, sociálního opatrovníka, veřejného kurátora, 

ekonoma, administrativního pracovníka, ti všichni chodí do práce a pracují. Zaměstnanci 

OSPOD mají nadstandartní možnosti, nadstandartní platové zařazení v porovnání s některými 

jinými zaměstnanci, jsou jim přidělovány služební byty, umožněn výkon práce „home office“, 

apod. Nemůže zabránit tomu, že se zaměstnanci rozhodnou odejít a podají výpověď najednou 

dva dny poté, co projedná výpověď pro nadbytečnost (k žádnému odvolání nedošlo) jejich 

vedoucí. Naopak to vyvolává dotaz, jaké vztahy tam konkrétně panovaly. Očekávala by, co se 

bude dít dál, jaký nový vedoucí nastoupí a zda se ta moje stávající vedoucí přihlásí do VŘ.  

Organizační změna dopadala čistě na rozdělení odborů, nedotýkala se jednotlivých 

zaměstnanců a už vůbec ne zaměstnanců OSPOD, neměnily se jejich pracovní náplně.   

Běží výběrová řízení na obsazení uvolněných míst zaměstnanců OSPOD.  

 

Technická poznámka: H. M. Moravcová upozornila zastupitele, že mají své interpelace zasílat 

písemně. 

 

A. Štrobová 

Ocitovala krátké sdělení p. Hampla a reaguje na neustálé vyjádření R. Stáry v HPZ, co ovlivnila 

žaloba. 

„Co se týče protihlukových opatření na D0 510, tato opatření se mají realizovat v rámci jejího 

zkapacitnění. Toto zkapacitnění má platnou EIA od r. 2014. Samotná EIA se nějak napadnout 

nedá. 2 roky trvalo Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) schválit záměr projektu a až do r. 2020 

byla zpracovávána dokumentace pro územní řízení žádost o územní řízení byla podána r. 2020, 

doplněna v r. 2022 a až v r. 2023 bylo vydáno územní rozhodnutí. Až v tomto okamžiku by bylo 

možné podat nějakou žalobu. Ale čeká nás ještě několik let na získání stavebního povolení a 

samotnou realizaci stavby. Takže důvodem, proč protihluková opatření na D0 dosud nejsou, 

není nějaká žaloba a nejsem si vědom, že na zkapacitnění někdo nějakou žalobu podával ale to, 

že ŘSD celou dobu zpracovávalo projektovou dokumentaci.“ 

 

Starosta poděkoval.  

D. Češpivová 

1. Kdo přebere agendu po odchodu R. Krchňáka.  

Tajemnice odpověděla Mgr. Viktor Kazda. 

 

2. Jestli po odchodu Mgr. Arnošta bude zajištěna bezplatná právní občana pro občany, pokud 

ano, kdo ji bude dělat? 

Odpověděla místostarostka, že se pracuje na tom, aby byla zajištěna externě, ale vybráno ještě 

není. 
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P. Růžička 

1) Zeptal se tajemnice úřadu, jak zmínila v úvodu zasedání, jak to bude vycházet v rozpočtu 

v rámci reorganizace úřadu? Předpokládal by, že když se připravují takové změny tak je potřeba 

připravit si plán „jak to vyjde“. 

 

Tajemnice odpověděla: Výše jednotlivých platů vedoucích se odvíjí od délky praxe a konkrétní 

platové třídy. V tento okamžik nemá přesné podklady, kolik přesně bude který vedoucí odboru 

pobírat. Úředníci ještě nenastoupili a neposkytli podklady pro to, aby jim mohla být započtena 

praxe a tím pádem stanoven přesný stupeň platové třídy.  K nárůstu mzdových nákladů dojde 

také s chystaným zvyšováním platů ve veřejném sektoru dopadajícím na úředníky. 

 

2) Proč byla tato organizační změna provedena na začátku léta? 

Tajemnice odpověděla, že schválení organizační změny vyšlo na tento termín vzhledem 

k plánovaným jednání Rady a tím, že se blížil konec měsíce. 

Starosta doplnil a potvrdil, že to tak opravdu bylo. 

 

Proběhla diskuse ohledně termínu, kdy byla schválena organizační změna a probíhajících 

výběrových řízeních na obsazení pozic v období dovolených. Dále se diskutovalo o poděkování 

jednotlivým odcházejícím zaměstnancům. 

 

Diskuse, B. F. Lukšová, P. Růžička, P. Měšťan 

 

J. Beránek navrhl, aby redakce Hornopočernického zpravodaje připravila do nejbližšího čísla 

bilanční rozhovor s paní Ing. Monikou Brzkovskou, tedy jakési ohlédnutí vzhledem k její 

třiadvacetileté práci pro naše občany. 

Starosta odpověděl, že by bylo spíše zajímavé v Hornopočernickém zpravodaji představit nové 

vedoucí odboru a jejich vize.  

Na dotaz bude odpovězeno písemně po projednání v Redakční radě HPZ. 

 

M. Herian 

Požaduje seznam všech investičních dotací ze státního rozpočtu za roky 2020-2024, tzn. 

ministerstva, NSA a státem zřízené společnosti, či fondy; zatím ne z magistrátu. 

Informace především: kdy, od koho, kolik, podmínky a stav – bylo-li již 

vyúčtováno/kontrolováno. 

Starosta odpověděl, že vracet finance nebudeme. Odpovězeno bude písemně. 

Technická poznámka: H. M. Moravcová 

 

A. Štrobová  

1) Navázala na dotaz D. Češpivové, kdo bude vykonávat bezplatnou právní poradnu, proč 

nejsou vypsána výběrová řízení a proč nejsou vypsána další výběrová řízení na pracovníky 

OSPOD. 

Odpověděla H. M. Moravcová, co se týká dluhové poradny, čekáme na nástup nového 

vedoucího. Výběrová řízení na OSPOD stále probíhají. 

Tajemnice úřadu doplnila, že na OSPOD stále běží výběrové řízení, lhůta pro podání přihlášek 

vyprší 16.9. Ostatní pozice na Odboru sociálních věcí a zdravotnictví vypsána nejsou, čeká se 

na nástup nového vedoucího a jeho pojetí koncepce odboru jako takového. 

 



 

Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 

osobních údajů v souladu s Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679 

(GDPR) a další platnou právní úpravou. 
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2) Sdělila, že je velice nespokojená a má výhrady k chování starosty v průběhu zasedání. 

Požádala o slušné chování a o vedení zasedání korektně. 

Starosta odpověděl, že musí jednat s materiálem, který je přítomný v sále a pokud máme 

dodržovat korektní chování, tak musí všichni. 

 

H. Štěpánková 

Upozornila, že když bylo minulý týden vyhlášeno nebezpečí ve školách, státní policie se kolem 

poledne (útok byl hlášen na poledne) pohybovala v Čertousích a kontrolovala tu projíždějící 

auta. Jsme za to samozřejmě rádi, ale v té době jejich priority měly směřovat jinam. 

Starosta se k tomu vyjádřil ve smyslu, že je to těžce soudit, kde měli být v danou dobu.  

 

J. Hájková 

Poděkovala A. Štrobové za její slova a prosí o vysvětlení věty, kterou pronesl pan starosta 

„Musím pracovat s materiálem, který mám k dispozici!“ 

Starosta vysvětlil, že měl na mysli koaliční partnery. 

 

Technická poznámka: H. M. Moravcová znovu požádala zastupitele, aby i dodatečně poslali 

své interpelace písemně. 

 
Ve 21:25 hod. starosta všem poděkoval za pozornost, za účast na zasedání ZMČ, popřál všem 

hezký večer a zasedání ukončil. 

Zápis byl vyhotoven dne 11.10.2024. 

 

 

 

.................................................. ............................................................... 

Mgr. Kateřina Lodrová v. r. 

                       zastupitelka 

Mgr. Petr Růžička, Ph.D., MBA v. r. 

Zastupitel 

  
 

………………………… 

Mgr. Petr Měšťan v. r. 

starosta 

  

Ověřovatelé: Mgr. Kateřina Lodrová, zastupitelka 

Mgr. Petr Růžička, Ph.D., MBA, zastupitel 

Zapsala: Andrea Jandová, asistentka OKÚ 

 


